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El a avertizat că, în 
cazul în care companiile 
nu vor avea planuri de re-
formare prin care să ara-
te că revin pe profit, vor 
dispărea. „Bugetul pentru 
2021 întârzie puţin, pen-
tru că eu am cerut un lu-
cru foarte important şi nu 
dau înapoi de la acest lu-
cru. Subvenţiile sau chel-
tuielile care se duc către 

anumite sectoare din sec-
torul public, anul aces-
ta, trebuie să fie lega-
te de reforme. Am spus 
foarte clar, nu se duce ni-
ciun ban către niciun sec-
tor dacă nu văd aceste re-
forme. Aştept să văd re-
forme care vin, vom for-
ţa aceste reforme, dacă 
nu, prin limitele din bu-
get, dar este anul refor-

melor 2021. Dacă nu fa-
cem acest lucru, vom 
continua să aruncăm bani 
buni în companii de stat 
care doar fac pierderi şi 
vor câştiga doar şmeche-
rii. Acest lucru se opreşte, 
ajunge, acest lucru ajun-
ge, nu se va mai întâm-
pla în perioada următoa-
re, banii se vor duce doar 
în companii care vor ară-
ta programe de reformă şi 
vor arăta că vor veni pe 
profit, dacă nu va exista 
aşa ceva, acele compa-
nii nu vor mai exista, să 
fie foarte clar”, a afirmat 
Cîţu, înainte de şedinţa 
conducerii PNL.

 Întrebat ce înseam-
nă că bugetul întârzie pu-
ţin, el a explicat: „Întâr-
zie puţin, adică nu o să 
fie adoptat mâine (n.r.-
marţi, 2 februarie) în şe-
dinţa de Guvern, s-ar pu-
tea să fie adoptat săptă-
mâna aceasta sau în pri-
ma zi săptămâna viitoare, 
dar va fi în zilele următoa-
re, deci nu o să fie mâine”, 
potrivit Agerpres. Prim-
ministrul a reiterat că este 
momentul ca în sectorul 
public oamenii să-şi facă 
treaba pentru care au fost 
angajaţi. „Vor fi criterii de 
performanţă la toate in-
stituţiile. Trebuie să ne ui-

tăm la toate. Sunt foarte 
mulţi bani care se duc, de 
exemplu, în sectorul Să-
nătate - 65 de miliarde 
aproape, anul trecut. Tre-
buie să vedem aceşti bani 
cum au fost cheltuiţi şi 
dacă au fost cheltuiţi efici-
ent, dar nu e vorba numai 
despre Sănătate. În toa-
te sectoarele din sectorul 

public se duc foarte mulţi 
bani, numai pe cheltuieli-
le de personal sunt aproa-
pe 110 miliarde, de exem-
plu, anul trecut”, a indicat 
Florin Cîţu. Şeful Executi-
vului a punctat că miniş-
trii trebuie să vină cu un 
plan de reducere de chel-
tuieli pentru bugetul pe 
acest an. 

Premiu pentru președintele Maia 
Sandu

politică

Robert Cristian Florea, ales 
viceprimar al Sectorului 4, 
va fi exclus din PNL și va 
fi înlocuit în consiliul local, 
anunță liderul filialei, Pavel 
Popescu. „PNL Sector 
4 îl va înlocui de urgență 
pe consilierul trădător. 
Această victorie a 
primarului Băluță este doar 
una de moment”, a anunțat 
Popescu, potrivit Mediafax. 
„Organizația PNL Sector 
4 a decis să îl excludă din 
partid pe consilierul local 
Robert Cristian-Florea, 
ales astăzi viceprimar al 
Sectorului 4, cu sprijinul 
PSD, pe o procedură de 
vot abuziv impusă de 
primarul Daniel Băluță. 
Respingem categoric 
acest mod de a face 
politică, iar Organizația 
PNL Sector 4 îl va înlocui 
de urgență pe consilierul 
trădător, în Consiliul 
Local, cu o persoană 
care să reprezinte cu 

adevărat Partidul Național 
Liberal”, transmite liderul 
PNL Sector 4, Pavel 
Popescu. El precizează 
că liberalii vor contesta 
votul din ședința de vineri, 
prin care au fost aleși 
viceprimarii din acest 
sector și vor reface 
majoritatea politică în 
Consiliu. „Această victorie 
a primarului Băluță este 
doar una de moment. 
Vom corecta decizia de 
astăzi, pentru a reflecta 
cu adevărat votul 
cetățenilor din Sectorul 4, 
pentru o nouă majoritate, 
de dreapta”, conchide 
Popescu.

Grupul pentru Dialog 
Social (GDS) a acordat, 
miercuri, Premiul pe 
2020 președintelui 
Republicii Moldova, 
Maia Sandu, care a 
reușit să construiască 
în țara sa „o politică de 
tip european”, după un 
efort întins pe mai mulți 
ani, dispunând de „foarte 
puține” resurse. „Avem 
foarte mult de lucru în 
continuare și eu am o 
sarcină dificilă, dar o să 
mă sprijin pe încrederea 
cetățenilor și împreună 
cu ei sunt sigură că o 
să reușim să construim 
o țară democratică, 
în care oamenii onești 
pot să trăiască bine și 
o țară în care oamenii 
să creadă. Știți cu toții 
care sunt problemele 
cu care se confruntă 
Republica Moldova și de 
ce foarte multă lume alege 
să plece”, a spus Maia 
Sandu, într-o intervenție 
online la ceremonie. 
Ea a spus că premiul 

primit este al cetățenilor 
Republicii Moldova, care 
au luptat și continuă 
să lupte pentru valorile 
democratice. Potrivit 
lui Sorin Ioniță, membru 
în Consiliul Director al 
GDS, premiul i-a revenit 
președintelui Republicii 
Moldova pentru răbdarea 
pe care a avut-o de a 
construi o politică de tip 
european în Republica 
Moldova, o politică 
centrată pe civism și 
drepturile omului. În 
opinia sa, președintele 
Republicii Moldova are 
dificila sarcină de a fi o 
sursă de inspirație pentru 
mulți tineri, pentru femei 
la început de carieră.

Preşedintele Klaus 
Iohannis a declarat, 
joi, că preocupările 
Guvernului şi ale 
Parlamentului trebuie 
să vizeze reformarea 
unor sectoare 
cheie precum 
Sănătatea, Educaţia, 
Transporturile, dar şi 
interacţiunea dintre 
stat şi cetăţean, 
evidenţiind că este 
nevoie de „unitatea” 
partenerilor de 
coaliţie şi de 
hotărârea lor în a 
lua deciziile corecte, 
chiar dacă unele 
dintre acestea sunt 
dificile. „România 
se află la începutul 
unui drum, un 
drum al reformelor 
importante în marile 
sisteme publice, 
al investiţiilor şi al 
accesării fondurilor 
europene. 

Preocupările actua-
le ale Guvernului şi ale 
Parlamentului pentru re-
forme şi investiţii trebuie 
transpuse cât mai curând 
în propuneri concrete, ca-
re să vizeze reformarea 
unor sectoare cheie, în 
domenii precum Sănăta-
tea, Educaţia, Transportu-
rile, dar şi în planul inter-
acţiunii dintre stat şi cetă-
ţean. Prea mult timp în ul-
timele trei decenii s-a bă-

tut pasul pe loc, prea mul-
te oportunităţi au fost ra-
tate, lucruri care au înce-
tinit sau chiar compromis 
iremediabil marile proiec-
te de dezvoltare a Româ-
niei. Actuala clasă politi-
că are deopotrivă şansa şi 
responsabilitatea de a ac-
celera reformele esenţia-
le în beneficiul tuturor ro-
mânilor”, a spus şeful sta-
tului, la recepţia de Anul 
Nou a Camerei de Comerţ 
şi Industrie Româno-Ger-
mană, care avut loc în 
format de videoconferin-
ţă. Potrivit lui Iohannis, 
prognozele indică fap-
tul că România va benefi-
cia de o creştere de 4,3% 
în acest an, un procent 
„destul de bun”, în con-
textul actual. Şeful statu-
lui a precizat că România 
se confruntă, în continu-
are, cu spectrul dezechili-
brelor economice, faţă de 
care trebuie găsite soluţii 
sustenabile. „Sunt esen-
ţiale consolidarea situaţi-
ei finanţelor publice, pre-

cum şi aplicarea de poli-
tici de susţinere a creşterii 
competitivităţii, cu accent 
special pe creşterea ex-
porturilor şi atragerea de 
investiţii pe termen lung. 
Trebuie să fim conştienţi 
că evoluţiile economice 
din perioada următoare 
vor fi direct influenţate de 
ritmul şi succesul campa-
niei de vaccinare împotri-
va COVID-19 atât la nivel 
european, cât şi naţional. 
De noi toţi depinde reve-
nirea la normalitate, în 
condiţii de siguranţă sa-
nitară”, a subliniat Klaus 
Iohannis. El a afirmat că 
mediul de afaceri trebu-
ie să rămână un partener 
deosebit de important al 
statului român. „Nu poa-
te fi imaginată dezvolta-
rea României fără o sim-
bioză public-privat, fără o 
colaborare corectă, baza-
tă pe implicare, respect şi 
transparenţă decizională”, 
a arătat preşedintele.

Şeful statului a men-
ţionat că, în 2020, „buna 

comunicare” dintre me-
diul de afaceri şi Guvern a 
dus la adoptarea de mă-
suri economice adecvate 
atât la debutul crizei sa-
nitare, cât şi ulterior, iar 
multe dintre efectele po-
zitive ale acestor măsuri 
continuă şi în prezent. 
Preşedintele a mai spus 
că încă persistă necesita-
tea clarificării unor regle-
mentări şi nevoia simpli-
ficării procedurilor pentru 
eficientizarea activităţii 
statului, în vederea spri-
jinirii efective a mediului 
privat, oamenii de afaceri 
aşteptând din partea Gu-
vernului seriozitate şi efi-
cienţă. Conform şefului 
statului, companiile din 
România trebuie „să de-
vină mai competitive pe 
plan regional, să îndrăz-
nească să dezvolte pro-
iecte de investiţii pe ter-
men lung şi să investeas-
că în produse inovatoa-
re, utilizând cele mai noi 
şi mai performante teh-
nologii”.

PNL Sector 4 îl exclude din partid pe 
consilierul liberal ales viceprimarIohannis: Actuala clasă politică 

are responsabilitatea de a accelera 
reformele esenţiale

Florin Cîțu: Bugetul va fi adoptat până luni. 
Companiile fără program de reforme nu vor mai exista
Premierul Florin Cîţu a declarat, luni, că 
adoptarea bugetului de stat în Guvern va 
mai întârzia câteva zile, deoarece aşteaptă 
de la miniştri propuneri de reforme 
privind companiile de stat. 


